
Nacionālās trīspusējās sadarbības padomes 

Konkurētspējas un ilgtspējas trīspusējās sadarbības apakšpadomes 

(KITSA) un Tautsaimniecības padomes (TP)  

apvienotās sanāksmes 

 

PROTOKOLS  
      

Rīgā, klātienē un attālināti, 

izmantojot Zoom platformu 
Nr.9 2023.gada 12.janvārī 

 

 

SANĀKSMI VADA:  Ilze Indriksone, ekonomikas ministre 

Edmunds Valantis, Ekonomikas ministrijas (EM), valsts sekretārs 

 

PIEDALĀS:  

No valdības puses: 

Jānis Salmiņš, EM, Analītikas dienesta vadītājas vietnieks 

Raimonds Lapiņš, EM, Valsts sekretāra vietnieks 

Ilze Zvīdriņa, Labklājības ministrijas (LM), Darba tirgus politikas departamenta direktora 

vietniece 

Inta Vasaraudze, Finanšu ministrijas (FM) Tautsaimniecības analīzes departamenta direktore  

 

No darba devēju puses: 

Guntars Kokorevičs, LDDK (Latvijas Darba devēju konfederācija) viceprezidents, SIA 

“Clean R” padomes priekšsēdētājs 

Juris Binde, SIA “Latvijas Mobilais telefons” prezidents 

Uldis Tatarčuks, LDDK viceprezidents, SIA “Tet” valdes priekšsēdētājs, 

     Galvenais izpilddirektors 

 

No arodbiedrību puses: 

Aivis Dišlers, LAB “Enerģija” valdes loceklis 

Rita Pfeifere, Latvijas Industriālo nozaru arodbiedrības priekšsēdētāja 

Kristīne Rapa, Latvijas Meža nozares arodbiedrības priekšsēdētāja 

 

NEPIEDALĀS: S.Šmīdlere, Ā.Dzērvāns, E.Pīgoznis, U.Ameriks, U.Biķis, A.Zeps, 

E.Baldzēns, A.Grīnfelde, M.Muceniece, J.Kalniņš. 

 

PIEAICINĀTIE:  

Ilze Indriksone, Ekonomikas ministre 

Andris Čuda, EM Parlamentārais sekretārs 

Dace Zīle, EM Analītikas dienesta vadītāja 

Zane Uzuliņa, EM Eksperte plānošanas jautājumos 

Ilze Beināre, EM Valsts sekretāra vietniece 

Zaiga Liepiņā, EM Valsts sekretāra vietniece 

Elīna Kehre, EM Ministres biroja vadītāja 

Agnese Strode, EM Ministres padomniece juridiskajos jautājumos 

Dace Gaile, EM Administrācijas vadītāja 
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Vineta Vilstere-Lāce, EM ministres padomniece sabiedrisko attiecību jautājumos 

Dace Freimane, EM Valsts sekretāra sekretāre 

Evita Urpena, EM Sabiedrisko attiecību nodaļa 

Dina Buse, FM Kredītiestāžu un maksājumu pakalpojumu politikas nodaļas departamenta 

direktora vietniece-nodaļas vadītāja 

Olga Bogdanova, FM Nodokļu administrēšanas un sabiedrības interešu departamenta direktore 

Mārtiņš Svirskis, LBAS Eksperts tautsaimniecības jautājumos 

Gints Miķelsons, LDDk pārstāvis, Biedrības Latvijas Būvuzņēmēju partnerība vadītājs 

Ilze Stebera, LDDK, Starptautisko izstāžu rīkotājsabiedrības BT 1 ģenerāldirektora vietniece 

Ieva Bečere, LDDK Drukas un mediju tehnoloģijas NEP koordinatore DVB mācību 

jautājumos, Latvijas Poligrāfijas uzņēmumu asociācijas pārstāve 

Ilona Kiukucāne, LDDK Ģenerāldirektore, LDDK valdes locekle 

Ivars Eniņš, LDDK pārstāvis, Mašīnbūves un metālapstrādes rūpniecības asociācijas 

(MASOC) Padomes priekšsēdētājs 

Jurģis Miezainis, LDDK pārstāvis 

Aino Salmiņš, Latvijas pašvaldību savienības (LPS) Padomnieks tautsaimniecības jautājumos 

Mārtiņš Trons, Biedrības Zemnieku saeima lauksaimniecības politikas eksperts 

Roberts Alhimionoks, Ārvalstu investoru padomes politikas eksperts 

Irina Kostina, Ārvalstu investoru padomes pārstāve 

Eduards Filippovs, Biedrības „Latvijas Biznesa savienība” valdes priekšsēdētājs 

Līva Stūrmane, Latvijas Eksportētāju asociācijas "The Red Jackets" izpilddirektore 

Uldis Dzenis, Latvijas Informācijas un komunikācijas tehnoloģijas asociācijas un SIA “Tilde” 

valdes loceklis 

Ināra Šure, Latvijas Pārtikas uzņēmumu federācijas padomes priekšsēdētaja 

Raitis Glāzers, SIA “Eco Baltia grupa” pārstāvis 

Santa Graikste, Latvijas Viesnīcu un restorānu asociācijas izpilddirektore 

Anete Lusare, Latvijas Drošības un aizsardzības industriju federācijas pārstāve 

Aigars Rostovskis, Biznesa augstskolas “Turība” pārstāvis 

Jānis Lielpēteris, Latvijas Tirgotāju un rūpniecības kameras pārstāvis 

Inga Zemdega-Grāpe, LDDK pārstāve, SIA “NEMO” valdes priekšsēdētāja 

Irēna Krustozoliņa, LDDK, SIA "mcLAIPA", Rīgas Uzņēmēju biedrība 

Sintija Siliņa, LDDK nozaru eksperte 

Ieva Ābelīte, SIA “Latvijas Mobilais telefons” pārstāve 

Jānis Naglis, Pieaicinātā persona 

 

PROTOKOLĒ: EM Analītikas dienesta analītiķe Laura Stelmaka-Leja. 

 

Sanāksmi sāk plkst. 12:00. 

 

Darba kārtībā: 

1. Ekonomikas ministrijas plānotie rīcības virzieni Valdības rīcības plāna (VRP)  izstrādei. 

EM prezentācija 

2. Valdības rīcības plāna projektā neiekļautie sociālo partneru priekšlikumi.  
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1. jautājums 

Ekonomikas ministrijas plānotie rīcības virzieni Valdības rīcības plāna (VRP)  izstrādei 

Ziņotāji: R.Lapiņš, I.Beināre, E.Valantis, Z.Liepiņa 

 

Ziņotāji ziņo par EM plānotajiem galvenajiem rīcības virzieniem VRP izstrādei un uzdevumiem 

cilvēkkapitāla attīstības, eksporta, uzņēmējdarbības vides, inovāciju, būvniecības un mājokļu, 

krīzes pārvaldības un drošības jomā, kā arī ārējo ekonomisko attiecību un iekšējā tirgus 

regulējuma jomās.  

Prezentācija pievienota protokolam. 

 

Par jautājumu izsakās: G.Kokorevičs, A.Rostovskis, I.Eniņš, J.Lielpēteris. 

 

KITSA nolemj: Pieņemt informācijai sagatavoto EM VRP projektu. 

 

2. jautājums 

Valdības rīcības plāna projektā neiekļautie sociālo partneru priekšlikumi  

Ziņotājs: E.Valantis 

 

Ziņotājs ziņo par sociālo partneru sagatavotajiem priekšlikumiem VRP, kuru iekļaušanu EM  

neatbalsta. 

VRP projekts pievienots protokolam.  

 

Par jautājumu izsakās: G.Miķelsons, M.Svirskis, J.Miezainis, J.Lielpēteris. 

 

G.Miķelsons norāda, ka būtu nepieciešams izvērtēt iespēju VRP papildināt. 

− Pilnveidot būvniecības izmaksu indeksācijas metodoloģiju (151.p.) – nozare, izvērtējot 

Skandināvijas modeļus un CSP metodoloģiju, uzskata, ka šajā jomā ir nepieciešami 

uzlabojumi, ņemot vērā, ka nozarē šobrīd ir krīzes situācija un ir nepieciešams to 

stabilizēt. 

− Pilnveidot Būvniecības standartus (163.p.) – nozare uzskata, ka 2018. gada direktīva 

pilnībā tomēr nav pārņemta un būtu nepieciešams vēl padziļinātāks rīcība šajā jomā. 

Neskatoties uz to, ka standartu izstrāde pēc būtības ir nozares atbildība, tomēr ir/būs 

nepieciešams valsts atbalsts arī jaunu standartu izstrādē. 

− Pārskatīt Būvkomersantu nodevas politiku (136.p.) – būtu nepieciešams pārskatīt 

nodevas maksātājus, kā arī to summas. Tomēr būtiskākais būtu pārskatīt nodevas 

izlietojumu, lielāko daļu, atvēlot būvniecības nozares attīstībai. 

− Izveidot Ukrainas atjaunošanas sakarā Latvijas būvniecības nozares centralizētu 

piedāvājumu sistēmu (154.p.) – ņemot vērā Igaunijas un Lietuvas pieredzi – spējā 

izveidojot īpašu pilotprojektu finansēšanas programmu, kas būtu ļoti noderīga arī 

Latvijas uzņēmumiem, nozare aicina izvērtēt iespēju plānotajā uzņēmēju atbalsta 

pasākumu sadaļā, kura tiek vērsta uzņēmēju darbībai Ukrainā, iekļaut iespēju 

uzņēmumiem fokusēties tieši uz pilotprojektiem.  

 

I.Indriksone informē, ka daži no jautājumiem ir atrisināmi arī EM darbības plāna ietvaros. 

Savukārt pasākumi, kuri tiešā veidā netiek iekļauti VRP plānā nenozīmē, ka tie tur nebūs vispār, 

jo VRP pasākumi vēl tiek apsvērti un var tikt detalizēti gan uzdevumu, gan rezultātu kontekstā. 

 

KITSA nolemj: Pieņemt informāciju zināšanai. 

 

 

 

 



 4 

Sanāksmi slēdz plkst. 14:02. 

 

 

Sanāksmes vadītājs:    E.Valantis 

   

Protokolētājs:  L.Stelmaka-Leja 

 

 

Saskaņots: 

 

 

  

LBAS pārstāvis  LDDK pārstāvis 

 


